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CONSILIUL JUDEŢEAN BACĂU 
Compartiment de lucru consilieri judeţeni  
Nr.685 din 09.01.2023     
 

    PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 09.01.2023, în şedinţa extraordinară convocată de îndată  

a Consiliului Judeţean Bacău 
 

  Ședința a fost convocată în conformitate cu prevederile art.178 alin.(2)  din Codul administrativ cu 
modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia nr.3 din 06.01.2023 a Preşedintelui Consiliului 
Judeţean Bacău, comunicată consilierilor judeţeni în termenul prevăzut de lege şi adusă la cunoştinţă 
publică pe site-ul consiliului judeţean. 

  Din totalul de 36 de consilieri judeţeni în funcţie, sunt prezenţi 32. Sunt absenţi următorii consilieri 
judeţeni: doamna consilier Coşa Maricica Luminiţa, doamna consilier Cristea Tina Oana, domnul consilier 
Nechita Neculai şi domnul consilier Pîslaru Marius. 
          Având în vedere problemele de pe ordinea de zi, la şedinţă au fost invitaţi să participe: 
directorii/şefii de serviciu ai direcţiilor/serviciilor din cadrul aparatului de specialitate al consiliului 
judeţean. 
  Şedinţa fiind legal convocată şi constituită îşi poate desfăşura lucrările. 
  Toate avizele de la comisiile de specialitate sunt favorabile. 
  Lucrările şedinţei sunt conduse de domnul preşedinte Valentin Ivancea. 

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Bună ziua doamnelor şi domnilor consilieri. Pentru şedinţa de 
astăzi, proiectul ordinii de zi este următorul: 

 
 

1. Aprobarea  procesului-verbal al şedinţei ordinare din data de 21.12.2022; 
 

2. Proiect de hotărâre privind participarea Judeţului Bacău în calitate de partener la constituirea 
CONSORŢIULUI REGIONAL PENTRU ÎNVĂTĂMÂNT DUAL ŞI DEZVOLTARE DURABILĂ 
BACĂU.    

Iniţiator:dl. Ivancea Valentin-preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
 

Pentru proiectul  de hotărâre înscris la punctul 2 de pe proiectul ordinii de zi menționăm că se impune 
adoptarea de urgenţă a proiectului, motivat de data limită de depunere a cererii de finanțare, care este 20 
februarie 2023, iar conform Metodologiei privind constituirea Consorțiilor pentru învățământul dual 
aprobată prin Ordinul Ministrului Educației nr. 6216/2022, consorțiile constituite vor solicita, în prealabil 
depunerii cererii de finanțare, avizul de constituire din partea Ministerului Educației.  
 

 Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul ordinii de zi prezentată. 
 Nefiind observaţii, se supune aprobării proiectul ordinii de zi în forma prezentată şi se aprobă  cu 31 

de voturi pentru. 29 de voturi on-line şi 2 voturi în sală. Doamna consilier Ţaga Aurelia şi domnul consilier 
Vreme Valerian nu si-au exprimat votul. 

 
Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x 
  

1. Andrieș Ionuț x   
2. Boca Laurențiu x   
3. Budacă Vasile x   
4. Coșa Maricica absent   
5. Cosma Elena x   
6. Cristea Tina Oana absent   
7. Cucerescu Ion x   
8. Droiman Alexandru x   
9. Enea Pavel Iulian x   
10. Egarmin-Ana-Maria x   
11. Filip Daniela x   
12. Gavriliu Adrian x   

13. Grițcu Gabriel x   
14. Hîrțescu Roxana x   
15. Isvoran Vasile x   
16. Bîrzu Ilie x            
17. Marcu Costică x   
18. Munteanu George x   
19. Melinte Ion x   
20. Mititelu Mihai x   
21. Nechita Neculai absent   
22. Necula Cosmin x   
23. Nistor Adrian x   
24. Olteanu Petre-Cezar x   
25. Panfil Gelu Ionuţ x   
26. Patriche Emilian x   
27. Pravăț Silviu Ionel x   
28. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
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29. Poșa Irina Diana x   
30. Pleșca George Bogdan  x   
31. Pădureanu Stelian x   
32. Pîslaru Marius absent   

33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia -   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian -   

 ◄ Se trece la primul punct al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea îi dă cuvântul 
doamnei Zară Elena Cătălina, secretar general al judeţului,  pentru a supune spre aprobare procesul-verbal 
al şedinţei ordinare din data de 21.12.2022. 

 

♣ Dna Zară Elena Cătălina, secretar general al judeţului: Potrivit prevederilor  art.182 alin. (4) 
coroborat cu art.138 alin. (15) din Codul administrativ cu modificările şi completările ulterioare, la 
începutul fiecărei şedinţe, secretarul general al  judeţului supune spre aprobare procesul-verbal al şedinţei 
anterioare. Având în vedere prevederile legale mai sus menţionate, supunem spre aprobare procesul-verbal 
al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bacău din data de 21.12.2022. 
 

 Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la procesul verbal al şedinţei 
ordinare  din data de 21.12.2022.  
 

        Nefiind observaţii, se supune la vot procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 21.12.2022  şi se 
aprobă cu 30 de voturi pentru. 28 de voturi on-line şi 2 voturi în sală. La acest punct nu şi-au exprimat 
votul domnii consilieri:  Melinte Ion, Valerian Vreme şi doamna consilier Ţaga Aurelia. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x 
 

 
 

 Andrieș Ionuț x   
1. Boca Laurențiu x   
2. Budacă Vasile x   
3. Coșa Maricica absent   
4. Cosma Elena x   
5. Cristea Tina Oana absent   
6. Cucerescu Ion x   
7. Droiman Alexandru x   
8. Enea Pavel Iulian x   
9. Egarmin-Ana-Maria x   
10. Filip Daniela x   
11. Gavriliu Adrian x   
12. Grițcu Gabriel x   
13. Hîrțescu Roxana x   
14. Isvoran Vasile x   
15. Bîrzu Ilie x            

16. Marcu Costică x   
17. Munteanu George x   
18. Melinte Ion -   
19. Mititelu Mihai x   
20. Nechita Neculai absent   
21. Necula Cosmin x   
22. Nistor Adrian x   
23. Olteanu Petre-Cezar x   
24. Panfil Gelu Ionuţ x   
25. Patriche Emilian x   
26. Pravăț Silviu Ionel x   
27. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
28. Poșa Irina Diana x   
29. Pleșca George Bogdan  x   
30. Pădureanu Stelian x   
31. Pîslaru Marius absent   
32. Scripăț Constantin x   
33. Țaga Aurelia -   
34. Șova Sorin x   
35. Vreme Valerian -   

 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte:  În continuare  îi  dau  cuvântul doamnei  Zară Elena Cătălina, 
secretar general al judeţului, pentru  a  vă  prezenta  reglementările  legale  din  Codul  administrativ,  cu  
modificările  şi completările ulterioare, referitoare la conflictul de interese. 

 ♣ Dna Zară Elena Cătălina, secretar general al judeţului: În conformitate cu prevederile art.243 
alin.(1), lit. n), din Codul administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, informez consilierii 
judeţeni cu privire la aplicabilitatea art.228 alin. (2), alin. (3), alin. (4) şi alin. (5) din acelaşi act normativ, 
conform cărora: 
 (2) În exercitarea funcţiei, consilierul judeţean aflat in una dintre situaţiile de conflict de interese, 
prevăzute la alin. (1) al aceluiaşi articol, are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului judeţean   
interesul personal  pe care îl are la adoptarea hotărârii respective, anunţ care se consemnează în mod 
obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei. 
 (3) Ulterior anunţării interesului personal, consilierul judeţean nu mai este luat în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu are 
drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 
 (4) Actele administrative emise ori adoptate sau actele juridice încheiate cu încălcarea prevederilor 
alin.(1) sunt lovite de nulitate absolută în condiţiile Legii nr.176/2010, cu modificările şi completările 
ulterioare. 
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 (5) Fapta aleşilor locali de a încălca prevederile alin. (1) şi legislaţia în materie privind conflictul de 
interese constituie abatere disciplinară şi se sancţionează cu diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o 
perioadă de maximum 6 luni. 
 

 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Vă rog să vă anunţaţi cei care nu participaţi la vot. 
 

    Nu s-a anunţat nimeni pentru neparticipare la vot. 
 

◄ Se trece la punctul 2 al ordinii de zi.  Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind participarea Judeţului Bacău în calitate de partener la constituirea 
CONSORŢIULUI REGIONAL PENTRU ÎNVĂTĂMÂNT DUAL ŞI DEZVOLTARE DURABILĂ 
BACĂU.    

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Chiar dacă materialul l-aţi primit târziu, noi am discutat despre 
aceasta şi aş supune direct la vot. 
 

 Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre în forma 
prezentată. 
 ♣ Dl Bîrzu Ilie, consilier: Acest proiect este important. Dacă reuşim să obţinem şi finanţare 
europeană ar fi perfect. Se pot obţine în jur de 21 de milioane de euro. 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Domnule Bîrzu, sunteţi în eroare. Haideţi să vorbim la subiect. 
Nu poate fi vorba de 21 de milioane. Proiectul este iniţiat de către Consiliul Judeţean şi mă refer la aparatul 
de specialitate. Vă pot da datele exacte cât se poate obţine. Pentru treaba asta, dumneavoastră ar fi trebuit 
să vorbiţi cu colegii dumneavoastră de la Suceava, respectiv cu domnul preşedinte Flutur, (deşi unul singur 
va câştiga probabil pe Iaşi, pentru că are mai multe şanse decât avem noi), să nu mai facă presiuni la 
Ministerul Educaţiei, ca să putem lua noi acest proiect. 
 ♣ Dl Bîrzu Ilie, consilier: Eu zic că vom lua din moment ce ne străduim şi depunem acest proiect. Îl 
depunem ca să şi-l obţinem, nu? 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Îl depunem ca să-l obţinem, doar că v-am explicat şi 
dumneavoastră, că mai mult decât declarativ, să facem ceva mai mult de atât. Dumneavoastră sunteţi în 
zona partidului liberal şi puteţi să faceţi un lobby, pentru ca acest proiect să rămână pe Bacău, să nu se 
ducă pe Suceava, că cele mai mari presiuni sunt de la domnul preşedinte Flutur, pentru obţinerea acestui 
proiect pe zona Suceava. Ar însemna să fie Suceava şi Iaşi, două conduceri administrativ liberale care să 
obţină două proiecte extrem de importante pe educaţie, doar pentru simplul fapt că ministrul educaţiei şi 
secretarul de stat, sunt din zona dumneavoastră. Ca atare, dacă vreţi să ajutaţi acest proiect mai mult decât 
declarativ, vă rog să faceţi demersurile necesare legale de a sprijini acest proiect,  mai mult decât pe 
declaraţie.  
 ♣ Dl Bîrzu Ilie, consilier: Am înţeles foarte bine ce spuneţi, dar eu sunt convins că proiectul nostru 
va fi mai bun şi va fi eligibil să obţinem finanţarea.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Noi eligibili suntem, că altfel nu propuneam. Dar ţinând cont că 
s-au schimbat regulile în timpul jocului şi am fost atent la acest lucru, pentru că trebuiau finanţate doar 
consorţiile. S-a schimbat acest lucru, noi aveam prinsă şi Academia Tehnică Militară în acest consorţiu şi 
s-a dat aceeaşi posibilitate ca să intre şi Suceava, pentru treaba asta. De asta vă spun, că sunt oarecum 
supărat pe acest lucru, pentru faptul că Bacăul, ţinând cont şi de amplasarea cu Aerostar, faptul că Aerostar 
are mentenanţă pe F16, ar trebui să fie eligibil. Dumneavoastră spuneţi declarativ, dar eu zic să faceţi şi o 
mişcare politică.    
 ♣ Dl Bîrzu Ilie, consilier: Avem argumente. Bacăul stă mult mai bine economic decât Suceava, deci 
nu se pune problema economic şi nevoia de învăţământ dual la Bacău este mult mai mare decât la Suceava.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Cu atât mai mult, ar trebui să fim înaintea lor, dar v-am spus că 
aici există (şi sunt foarte corect cu dumneavoastră) anumite presiuni gen lloby făcut la Ministerul Educaţiei 
care nu ţine de noi care suntem aici. Eu prin Ministerul Apărării, am încercat să susţin acest proiect şi am 
depus un memoriu la Ministerul Apărării, să fie susţinut acest proiect. Dar şi dumneavoastră, ar trebui să 
faceţi un asemenea demers, să depuneţi un memoriu din partea consilierilor judeţeni liberali, să susţină 
acest proiect la Ministerul Educaţiei, unde în mod firesc nu ar trebui să câştigăm acest proiect, dar v-am 
spus că sunt presiuni foarte mari să se ducă acest proiect către Suceava.  
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 ♣ Dl Bîrzu Ilie, consilier: Este bine că aţi deschis subiectul cu aceste presiuni, care nu mi se par 
normale, că până la urmă este un punctaj, sunt nişte condiţii şi obiective în funcţie de importanţa 
economică a zonei, unde este nevoie mai mult, dar vom face toate demersurile să obţinem acest proiect 
împreună.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Tocmai de asta v-am cerut ajutorul şi mă bucur de această 
intervenţie. 
 

 Nemaifiind observaţii, se supune aprobării proiectul de hotărâre în  forma prezentată şi se aprobă cu 
33 de voturi pentru. 31 de voturi on-line şi 2 voturi în sală. 

 
 

 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x 
 

 
 

1. Andrieș Ionuț x   
2. Boca Laurențiu x   
3. Budacă Vasile x   
4. Coșa Maricica absent   
5. Cosma Elena x   
6. Cristea Tina Oana absent   
7. Cucerescu Ion x   
8. Droiman Alexandru x   
9. Enea Pavel Iulian x   
10. Egarmin-Ana-Maria x   
11. Filip Daniela x   
12. Gavriliu Adrian x   
13. Grițcu Gabriel x   
14. Hîrțescu Roxana x   
15. Isvoran Vasile x   
16. Bîrzu Ilie x           

17. Marcu Costică x   
18. Munteanu George x   
19. Melinte Ion x   
20. Mititelu Mihai x   
21. Nechita Neculai absent   
22. Necula Cosmin x   
23. Nistor Adrian x   
24. Olteanu Petre-Cezar x   
25. Panfil Gelu Ionuţ x   
26. Patriche Emilian x   
27. Pravăț Silviu Ionel x   
28. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
29. Poșa Irina Diana x   
30. Pleșca George Bogdan  x   
31. Pădureanu Stelian x   
32. Pîslaru Marius absent   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian x   

 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Nu am reuşit să votez prin sesiune de vot şi am votat pe 
chat. Dacă sunt mai mulţi concurenţi domnule preşedinte, cred că ar fi trebuit şi mai multă preocupare, 
pentru a aduce în consorţiu operatori economici reprezentativi, relevanţi, pentru economia băcăuană. M-
aş fi bucurat să văd alături de AEROSTAR, firmele domnului Umbrărescu, CHIMCOMPLEX, 
DEDEMAN, cred că atunci am fi avut argumente mai serioase, altfel sunt de natură subiectivă. Nu ştiu 
cum s-a făcut această selecţie. 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Noi am mai discutat treaba asta cu acest consorţiu, l-am 
prezentat public, alături de Primăria Bacău, suntem membri fondatori. Vă citesc membri fondatori din 
cadrul acestui consorţiu: Universitatea “Vasile Alecsandri”, Agenţia pentru Dezvoltarea Regională Nord-
Est, Inspectoratul Şcolar Judeţean Bacău, Liceul Tehnologic “Anghel Saligny” Bacău, Colegiul “N. V.  
Karpen” Bacău, Municipiul Bacău, Judeţul Bacău, AEROSTAR S.A. Bacău, SUDOMETAL S.R.L. 
Bacău. Noi suntem în cadrul unui cluster care este mult mai mare. S-a făcut un punctaj, o selecţie publică, 
nu de către noi, ci de către universitate. Ca atare, a fost mai mult decât transparent şi s-a respectat tot ce 
înseamnă procedură, pentru crearea acestui consorţiu, care să depună proiectul. Sunt două chestiuni 
separate. Clusterul în baza căruia noi am înfiinţat o asociere în care sunt mai multe societăţi private, UAT 
Bacău şi UAT judeţ, iar pentru depunerea proiectului, s-a creat un consorţiu care să susţină acest proiect 
pe baza unui punctaj şi s-a organizat de către Universitatea “Vasile Alecsandri”. Nu este organizată de 
către Consiliul Judeţean, este organizată de către Universitatea “Vasile Alecsandri”. Tot ce înseamnă 
criterii şi modalitate de a selecta, cei care depun proiectul, nu ţine sub nicio formă de către Consiliul 
Judeţean. 
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Eu nu v-am reproşat dumneavoastră, domnule 
preşedinte. În schimb, trebuia ajutat acest lider de consorţiu care este Universitatea “Vasile Alecsandri”. 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Este ajutat, domnule consilier! Noi am oferit tot ce 
înseamnă sprijin. Nu ştiu dacă a existat o mai mare implicare într-o asociere cu stat - privat şi este lucrată 
de echipa consiliului judeţean, de aparatul de specialitate. Aşa că, tot ce este acolo nu este treaba noastră. 
Noi ne-am implicat efectiv, ţinând cont de faptul că suntem şi membri fondatori. Eu v-am explicat 
altceva, ce trebuie făcut şi ce nu mai ţine de noi,  că noi toate etapele le-am îndeplinit, adică nu există 
nimic care să nu fi atins în acest proiect, pentru că aşa cum am zis, intenţia noastră era, de a forma un 
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cluster care l-am şi făcut. A doua etapă este de a scrie proiectul şi de a depune prin cei pe care vi i-am 
menţionat mai devreme.  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Există acest cluster? Cum se numeşte? 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Bineînţeles că există. L-am şi lansat public la Universitatea 
„Vasile Alecsandri”. Am avut în sală în jur de 20 – 30 oameni de afaceri, de fapt societăţi, cele mai 
puternice din judeţ.  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Daţi-mi voie atunci să vă spun că este o scăpare care ne 
dezavantajează. Acest cluster ar fi trebuit să fie membru al consorţiului. 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Nu există! Confundaţi obiectul cu subiectul. Clusterul e 
cluster şi consorţiu e consorţiu. Noi nu puteam să facem dacă nu aveam cluster. Acesta a fost motivul, 
pentru că s-au schimbat regulile în timpul jocului. Clusterul era condiţia esenţială, ca să depunem acest 
proiect. Noi am înfiinţat din timp clusterul cu toţi membri, pentru a depune acest proiect. Între timp, s-a 
modificat în ghid şi poate să depună fără să mai fie cluster. Asta a fost de fapt suspiciunea noastră, că s-au 
modificat regulile în timpul jocului, pentru că Suceava (dacă vrem să fim corecţi), nu avea cluster făcut şi 
nu are nici acum şi nu putea să depună proiectul. Ori noi, am făcut şi cluster, am făcut şi acest consorţiu, 
pentru a depune proiectul, să nu ratăm nicio etapă. De asta am făcut clusterul respectiv şi bineînţeles că 
acest cluster ne oferă şi alte posibilităţi, nu doar acest proiect. Adică ne oferă o plajă mult mai largă, acest 
lucru ce facem noi astăzi, este doar o etapă pentru un proiect, dar noi putem să depunem şi alte proiecte 
din cadrul clusterului respectiv, având ca fundament clusterul, dar ceea ce v-am spus eu astăzi, este că  
Ministerul Educaţiei a modificat ghidul, a schimbat condiţia, că nu este obligatoriu să ai cluster, noi îl 
făcusem deja şi acum am făcut acest consorţiu care să depună proiectul aşa cum prevede ghidul respectiv. 
Avem şi cluster şi consorţiu, iar selecţia, sprijinul logistic şi ceea ce este din partea echipei noastre, a fost 
săptămânal, pentru că eu am un sistem de raportare în care, fiecare din cadrul consiliului judeţean care 
lucrează pe proiecte, ce demersuri face pentru obţinerea proiectului. Ca atare, Universitatea „Vasile 
Alecsandri” a fost sprijinită aşa cum trebuie, în acest proiect. Pot să vă confirme şi dânşii. 
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Eu vă citesc acum din metodologia consorţiului: 
consorţiul este constituit obligatoriu din următoarele tipuri de entităţi: instituţii de învăţământ superior, 
universităţi de stat, UAT Consiliul Judeţean, UAT Primăria Bacău şi operatori economici. Dacă noi am fi 
venit cu operatori economici, în afară de Aerostar, Sudometal şi dacă ar fi un Dedeman, Umbrărescu, 
Chimcomplex, aveam argumente mai seriaose, pentru a câştiga finanţare. 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Nu putem să facem decât conform legii. Eu vă dau pe cel 
care s-a ocupat de cluster. Înseamnă că dumneavoastră aţi citit ghidul doar pe jumătate.  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: De ce nu apar şi aceste entităţi?  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Domnule Olteanu, v-am răspuns odată. 
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Să ne explice cineva de la Universitatea ”Vasile 
Alecsandri” ce demersuri au făcut, ce eforturi au făcut ca să aibă alături şi aceşti operatori. 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Dumneavoastră nu justificaţi colegii de la Suceava! Eu zic 
să vă mutaţi la Consiliul Judeţean Suceava!  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Eu voiam să vă spun următorul lucru: în consorţiu putea 
să fie şi clusterul. Un cluster în acest consorţiu ar fi dat mai multă greutate.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Nu este adevărat!  
 ♣ Dna Egarmin Ana-Maria, consilier: Mai întâi de toate, susţint tot ceea ce a spus domnul 
preşedinte şi a explicat foarte logic, că întâi trebuie să fie clusterul şi după aceea consorţiul. În al doilea 
rând, operatorii economici care au fost cuprinşi în clusterul pentru educaţie, sunt operatori care şi-au 
arătat interesul s-au chiar au intervenit, în sensul că au propus clase de învăţământ dual în învăţământul 
preuniversitar. Deci, legătura acestor operatori economici cu învăţământul dual şi profesional trebuie să 
existe la momentul intrării în clusterul pentru educaţie şi ulterior în consorţiu.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Domnule Olteanu, vă rog să ascultaţi pe cel care s-a ocupat 
din punct de vedere tehnic, de ce nu apar şi alţi operatori privaţi. V-am răspuns, dar se pare că nu 
contează răspunsul meu. Îi dau cuvântul celui care s-a ocupat efectiv. 
 ♣ Dl Muraru Dan, consilier în cadrul Serviciului relaţii externe şi dezvoltarea mediului 
antreprenorial: Lucrez pentru pregătirea cererii de finanţare, pentru obţinerea finanţării acestui campus. 
În cadrul procedurilor de constituire a acestui consorţiu pe care l-am aprobat astăzi, Universitatea „Vasile 
Alecsandri”, a organizat o procedură publică de selecţie a operatorilor privaţi, o procedură care a conţinut 
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nişte condiţii şi criterii foarte clare. Ei au făcut anunţul public şi nu vă ascund faptul că au fost mai mulţi 
operatori privaţi (în jur de 7 - 8 operatori privaţi) care au participat la această procedură de selecţie, dar nu 
au întrunit punctajul necesar dat în metodologia de la Ministerul Educaţiei, pentru a putea fi consideraţi 
eligibili de a face parte din acest consorţiu. Cei care au trecut de etapa administrativă şi au obţinut 
punctajul necesar, sunt cei pe care îi vedeţi astăzi în acest consorţiu, în speţă Aerostar şi Sudometal. 
Restul operatorilor interesaţi au avut diverse probleme, ori nu aveau niciun demers făcut pentru 
învăţământul dual. În prealabil, unele nu au îndeplinit condiţiile administrative. Au fost o serie de 
documente depuse care au fost analizate, evaluate şi au obţinut un punctaj. În baza acelui punctaj, care va 
fi pus la dispoziţia Ministerului Educaţiei, împreună cu contractul de consorţiu, pentru a putea fi avizat, 
dar toate acele documente trebuie să meargă la minister şi trebuie avizate de către Ministerul Educaţiei, 
astfel că doar cele care au îndeplinit punctajul puteau face parte. Nu a fost o selecţie că cine doreşte şi 
cine pofteşte. Clusterul nu putea fi partener în acest consorţiu, întrucât clusterul are un cu totul alt rol. 
Ghidul şi metodologia ministerului, ne spune foarte clar cine poate să facă parte din acest consorţiu. Dacă 
doriţi să citiţi documentaţia respectivă, eu sunt convins că o să vă lămuriţi de ce fac parte liceele 
profesionale, colegiile tehnice aşa cum se numesc ele acum. Clusterul va fi ulterior, în momentul 
implementării acestui proiect şi în momentul finalizării acestui campus. Clusterul, poate fi într-adevăr 
administratorul acelui proiect şi poate la rândul lui să depună o serie largă de cereri de finanţare, pentru 
foarte multe componente din domeniul educaţiei, dar în acest moment, condiţia clară în ghid este, că 
trebuie să avem un consorţiu care conţine membri selectaţi aşa cum zice metodologia.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Sunteţi satisfăcut de acest răspuns, domnule consilier?  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Mă bucur că vorbeşte cineva care a lucrat efectiv din 
aparatul tehnic, dar aş fi vrut ca acea procedură de selecţie să fie anexată proiectului  şi am fi înţeles şi noi 
că de ce sunt numai unii din operatorii economici prezenţi aici. Dar dacă tot sunteţi atât de bine informat 
domnule Muraru, am curiozitatea şi vă întrteb: acei operatori economici  pe care i-am menţionat eu şi 
anume: CHIMCOMPLEX, UMBRĂRESCU, DEDEMAN, nu au aplicat pentru a face parte din 
consorţiu? 
 ♣ Dl Muraru Dan, consilier în cadrul Serviciului relaţii externe şi dezvoltarea mediului 
antreprenorial: Este simplu: DEDEMAN nu are nicio legătură cu învăţământul dual şi nici nu cred că 
sunt foarte interesaţi. DEDEMAN cred că sigur ni se va alătura în cluster, sunt discuţii în acest sens. 
Domnul Umbrărescu, prin companiile dumnealui, la fel şi-a anunţat intenţia de a se alătura clusterului iar 
consorţiul nu-l priveşte în mod direct. Vorbim totuşi de învăţământ dual tehnic.  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: CHIMCOMPLEX nu are învăţământ dual? 
 ♣ Dl Muraru Dan, consilier în cadrul Serviciului relaţii externe şi dezvoltarea mediului 
antreprenorial: CHIMCOMPLEX are învăţământ dual tehnic la Oneşti. Are clase de învăţămât dual, dar 
nu s-a înscris la această procedură. Cred că ar fi fost eligibil dacă s-ar fi înscris.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Domnule Olteanu, dumneavoastră cred că vreţi să inventaţi 
roata. Dacă a fost public, dumneavastră întrebaţi dacă a fost invitat? A fost public. Noi avem un termen în 
care să depunem. Vreţi să ratăm din cauza asta, termenul de depunere la Ministerul Educaţiei? V-am 
explicat toate demersurile. Nu înţeleg, ce doriţi dumneavoastră?    
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Oare nu ne luaţi şi de urechi, domnule preşedinte? 
 ♣ Dl Pravăţ Silviu Ionel, consilier: Ar cam trebui. 
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Văd că obrăznicia nu are limite. 
 ♣ Dl Pravăţ Silviu Ionel, consilier: Candidaţi la Suceava domnule Olteanu dacă tot vreţi să 
motivaţi acţiunile Sucevei. 
 ♣ Dl Vreme Valerian, consilier: Am întârziat la şedinţă şi vă rog să mă scuzaţi. Referitor la 
proiect, să ştiţi că, chiar mă bucură faptul că primul proiect pe anul  acesta, este un proiect care prevede o 
absorbţie de fonduri europene. Eu am mai spus-o şi o să spun şi acum că o să votez cu două mâni când 
este vorba de a aduce bani în judeţul Bacău. Cred că sunt ultimii 2 – 3 ani când România are acces la bani 
foarte mulţi, după aceea eu prevăd că va fi o secetă şi trebuie cu adevărat să ne mobilizăm ca să aducem 
cât mai mulţi bani. Cred că supărarea domnului Olteanu şi a mea personal, este faptul că nu vedem acolo 
nicio entitate din Oneşti şi aici cred că  ar trebui să lucrăm, pentru că suntem Consiliul Judeţean Bacău, nu 
suntem Municipiul Bacău. Ar trebui să lucrăm ca să apară şi entităţi din Oneşti, Moineşti, poate nu au 
ştiut. L-am auzit pe domnul Muraru de la tehnic când a spus că nu s-au sincronizat cei de la 
CHIMCOMPLEX sau cei de la alte unităţi, dar eu cred că trebuie să insistăm ca să fim cu adevărat 
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reprezentanţii judeţului Bacău. Eu cred că pe viitor, un asemenea proiect poate fi într-o altă formulă şi cu 
entităţi din tot judeţul. Vă mulţumesc şi doresc cât mai multe proiecte cu finanţare europeană.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Vă mulţumesc pentru precizare şi am să vă fac şi eu 
următoarea precizare: să ştiţi că, clusterul este un organism deschis, se poate înscrie oricine, noi am făcut 
invitaţii pentru toţi din judeţ, pentru toate firmele private din judeţ ca să se înscrie în cluster, doar că nu 
vreau să se facă o confuzie aşa cum doreşte să creeze domnul Olteanu care a citit jumătate de frază şi pe 
cealaltă nu a mai citit-o sau a citit o parte din ceea ce înseamnă referatul de aprobare. Către cluster se pot 
înscrie toţi şi toţi sunt beneficiari. Fie că vorbim de CHIMCOMPLEX, fie că vorbim de DEDEMAN, 
UMD sau oricare altă companie privată, se pot înscrie şi este deschis aşa cum am anunţat când am făcut 
lansarea. Am invitat pe toţi de la nivelul judeţului, acesta este un aspect. Al doilea aspect referitor la 
consorţiu de depunere a proiectului, am spus-o şi repet: contează să îndeplineşti un anumit punctaj şi 
contează să respecţi metodologia tocmai, pentru a nu fi descalificat. Tocmai de asta, ceea ce se aprobă 
astăzi în Consiliul Judeţean, se trimite la Ministerul Educaţiei şi de acolo va trebui să se elibereze un aviz. 
Din ce am văzut, am fost supărat, de asta am cerut sprijinul consilierilor judeţeni liberali, să iniţieze 
demersul de sprijinire a acestui proiect depus la Ministerul Educaţiei, aşa cum facem şi noi prin 
argumente. De ce? Că avem un CHIMCOMPLEX, UMB, DEDEMAN, societăţi puternice în judeţ ori nu 
prin ceea ce a afirmat domnul consilier Olteanu, că dacă erau mai mulţi prinşi în consorţiu ar fi fost 
câştigător. Deja s-a creat o premiză ca şi cum se crează un teren în care noi să ne pregătim de un eşec. 
Tocmai asta nu vreau, am spus-o şi o repet: consorţiul s-a făcut  în baza unui anunţ public, în baza unor 
criterii. Cei care s-au înscris, au fost selectaţi. Dacă se greşea acolo şi repet, nu l-a făcut Consiliul 
Judeţean, l-a făcut Universitatea „Vasile Alecsandri”, care nu ţine de politic şi nu ţine din nicio altă parte. 
Aşa este procedura. A făcut-o, a terminat-o în timp util, pentru că a fost un termen destul de scurt pentru a 
se încadra, probabil sărbătorile de iarnă au afectat într-un fel sau altul să nu vină mai mulţi să depună. Noi 
am făcut publicitate şi prin lansare la Universitatea „Vasile Alecsandri” a clusterului. Ca atare, nu poate 
nimeni să ne pună în cârcă că nu am fost deschişi, sau cumva nu reprezentăm judeţul. Reprezentăm 
judeţul şi tocmai din cauza asta, am cerut de la fiecare şi am făcut mai multe dezbateri pe cluster, plus 
prezentarea oficială. Consorţiul  care a venit ulterior, deoarece s-a schimbat ghidul de finanţare, am făcut 
şi consorţiul, dar a trebuit să îndeplinim o etapă de timp şi o etapă de criteriu, pe care nu noi l-am făcut.  
Nu ne poate fi opozabil nouă. Tocmai de asta am explicat eu la început destul de corect, destul de clar, 
doar că mi s-a părut că a trebuit să mai explice altcineva în locul meu, ca să înţeleagă şi domnul Olteanu. 
Asta am vrut să vă aduc la cunoştinţă.  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Acest cluster care a fost înfiinţat, are personalitate 
juridică?  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Sunteţi în urmă tare, domnule Olteanu! Are personalitate 
juridică. Noi am făcut nişte demersuri cu mult înainte. Este înfiinţat conform legii. Are tot. Uitaţi-vă pe 
tot ce aţi votat în urmă şi o să vedeţi că acest cluster, l-aţi votat şi dumneavoastră. Evident că a îndeplinit 
toate etapele. Până a scoate o hotărâre de la Tribunal a durat un pic, dar am scos-o în timp util. Teoretic, 
dacă nu era şi vreau să spun pentru toţi colegii noştri consilieri judeţeni din oricare parte a eşicherului 
politic. Dacă nu s-ar fi modificat această condiţie, eram printre puţinii care ne calificam, dar s-a modificat 
o condiţie de aşa natură încât trebuie să facem un consorţiu într-un timp foarte scurt. L-am făcut şi pe 
acesta şi l-am făcut respectând toate demersurile şi toate criteriile care au fost trecute în ghid. Acum 
urmează să ne dea  avizul Ministerul Educaţiei şi să depunem proiectul.  
 ♣ Dl Olteanu Petre Cezar, consilier: Mulţumesc de informaţie. Nu ştiam.  
 

 ◄ Nemaifiind intervenţii, domnul preşedinte Valentin Ivancea declară închise lucrările şedinţei  
extraordinare covocată de îndată a Consiliului Judeţean  Bacău din data de 09.01.2023,  pentru care s-a 
încheiat prezentul proces-verbal.  
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